

## 全日制經評審專上課程

# Full-time Accredited Post-secondary Programmes

本港有22所頒授學位的高等教育院校，其中8所由大學教育資助委員會（教資會）撥付公帑資助，其餘14所分別是公帑營辦的香港演藝學院，以及自資營運的香港公開大學、香港樹仁大學、珠海學院、香港恒生大學、東華學院、明愛專上學院、明德學院、職業訓練局—香港高等教育科技學院、香港能仁專上學院、港專學院、宏恩基督教學院、耀中幼教學院和香港伍倫貢學院，若計及開辦經本地評審副學位課程的院校，本港共有29所專上院校。

### 自資課程

除了修讀受教資會資助院校所舉辦的課程，或其他受政府資助的課程以外，中學畢業生可選擇由多所院校提供，以自資模式營辦的全日制經評審專上課程。這些課程，包括學士學位及副學位課程，均須通過嚴謹的質素保證機制。為確保有志繼續進修的學生不會因經濟問題錯失求學機會，政府會為修讀這些課程的合資格學生提供助學金及/或貸款，有關詳情可向學生資助處查詢。

查詢電話：2802 2345

網址：<https://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/tc/postsecondary>

所有符合政府質素保證要求的非聯招課程的資料，均於經評審專上課程資料網(<https://www.cspe.edu.hk/tc/ipass/Programmes.html>)上載列。各院校擬於2021/22學年開辦課程的資料詳載於下表。

Hong Kong has 22 degree-awarding higher education institutions, 8 of which are funded by the public through the University Grants Committee (UGC). The other 14 are the publicly-funded The Hong Kong Academy for Performing Arts and the self-financing Open University of Hong Kong, Hong Kong Shue Yan University, Chu Hai College of Higher Education, the Hang Seng University of Hong Kong, Tung Wah College, Caritas Institute of Higher Education, Centennial College, Technological and Higher Education Institute of Hong Kong of the Vocational Training Council, Hong Kong Nang Yan College of Higher Education, HKCT Institute of Higher Education, Gratia Christian College, Yew Chung College of Early Childhood Education and UOW College Hong Kong. Together with providers offering locally-accredited sub-degree programmes, there are 29 post-secondary institutions in Hong Kong.

### Self-financing Programmes

Apart from pursuing publicly-funded programmes at the UGC-funded institutions and other government-subsidised institutions, secondary school graduates may also choose full-time accredited post-secondary programmes which are offered on a self-financing basis by a number of institutions. These courses, including undergraduate and sub-degree programmes, have all gone through stringent quality assurance mechanisms.

To ensure that students who intend to pursue further studies will not be deprived of such opportunities on financial grounds, the Government offers grants and/ or loans to eligible students engaging in these programmes. Enquiries about the details of these schemes may be directed to the Student Finance Office.

Telephone No.: 2802 2345

Website: <https://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/en/postsecondary>

All recognised courses provided by non-JUPAS post-secondary institutions that have fulfilled the Government's requirements on quality assurance are listed on the Information Portal for Accredited Post-secondary Programmes (<https://www.cspe.edu.hk/en/ipass/Programmes.html>). The following tables show the details of programmes that will be offered by various institutions in the 2021/22 academic year.